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စက္တင္ဘာ ၂၄၊ ၂၀၁၈

ရခိုင္ျပည္နယ္တြင္က်င့္သံုးရန္ ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္က ျပ႒ာန္းထားသည့္ ဥပေဒ 
၁၆ ခုရွိေသာ္လည္း အစိုးရအဖြဲ႕က အေကာ
င္ အ ထ ည္ေ ဖာ္ေ ဆာ င္ ရြ က္ႏို င္ျ ခ င္း မ ရွိေ
သးေၾကာင္း ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒုဥကၠ႒ 
ဦးျမသန္းက ေျပာသည္။

ဥပေဒမ်ားကို လႊတ္ေတာ္က ေရးဆြဲ 

ျပ႒ာန္းထားေသာ္လည္း အစိုးရအဖြဲ႕အေန 
ျဖင့္ ထုတ္ျပန္က်င့္သုံးျခင္းသည္ ယခင္အစုိးရ 
လက္ထက္က သံုးခုရွိၿပီး ယခုအစိုးရသက္ 
တမ္း ၂ ႏွစ္ခြဲေက်ာ္လာသည့္တိုင္ ထုတ္ျပန္ 
ႏိုင္ျခင္းမရွိေသးေၾကာင္း ၎က ဆိုသည္။

''ဥပေဒေတြကေတာ့ လႊတ္ေတာ္က 
ေရးဆြဲတယ္။ အဲဒီဥပေဒေတြကို အစိုးရက 
ထုတ္ျပန္ၿပီးေတာ့ က်င့္သံုးရမယ္။ အခုက 
ဥပေဒေတြရွိၿပီး မက်င့္သံုးႏုိင္ျဖစ္ေနတယ္"" 

ဟု ဦးျမသန္းက ေျပာသည္။
ယင္းကိစၥႏွင့္ပတ္သက္၍ ရခိုင္ျပည္နယ္ 

အစိုးရအဖြဲ႕၀င္ ျပည္နယ္ဥပေဒခ်ဳပ္ ဦးေက်ာ္ 
လွထြန္းက ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ 
အတည္ျပဳျပ႒ာန္းခဲ့ေသာ ဥပေဒမ်ားအနက္ 
ဥပေဒႏွင့္ နည္းဥပေဒအခ်ဳိ႕ကို ျပည္နယ္ 
ဥပေဒခ်ဳပ္ထံ အႀကံျပဳခ်က္ေတာင္းခံထား 
ေၾကာင္းဆိုသည္။
(ကိးုကား-http://www.7daydaily.com)

ရခိုင္ျပည္နယ္တြင္  ျပ႒ာန္းဥပေဒမ်ားကို  အေကာင္အထည္ေဖာ္မႈအားနည္းဟု   လႊတ္ေတာ္ဒုဥကၠ႒  ေ၀ဖန္

စက္တင္ဘာ ၁၄၊ ၂၀၁၈

မြန္ျပည္နယ္အတြင္းရွိ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ မြန္ 
ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ဝင္ ဝန္ႀကီးမ်ား၏ခရီးစဥ္မ်ားတြင္ ျမန္မာႏိုင္ငံ 
ရဲတပ္ဖြဲ႕မွ အရပ္ဝတ္ျဖင့္ ေနာက္ေယာင္ခံလိုက္ေနမႈႏွင့္ ပတ္သက္ၿပီး 
ဒုတိယအႀကိမ္ မြန္ျပန္နယ္လႊတ္ေတာ္၊ ၁၁ ႀကိမ္ေျမာက္အစည္း အေဝး 
တြင္ သထုံၿမိဳ႕နယ္၊ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ (၁) မွ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚ ခိုင္လိုင္လဲ့က ယင္းသို႔ ေမးခြန္းထုတ္ခဲ့သည္။ 

ေဒၚ ခိုင္ခိုင္လဲ့က ''ကြၽန္မတို႔ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ေတြအေန 
နဲ႔ ရပ္ရြာကို ဆင္းတဲ့ေနရာေတြမွာေရာ၊ ေနာက္ၿပီးေတာ့ ဖြင့္ပြဲအခမ္း 
အနားေတြ သြားတဲ့ေနရာေတြမွာေရာ ကြၽန္မတို႔ရဲ႕ေနာက္မွာ အရပ္ 
ဝတ္နဲ႔ပုဂၢိဳလ္ေတြ မသိမသာလိုက္ပါေနတာျဖစ္တာေၾကာင့္ ကြၽန္မ 
ဒီေမးခြန္းကို ေမးျမန္းရျခင္း ျဖစ္ပါတယ္"" ဟု ဆိုသည္။

ႏိုင္ငံသားမ်ား၏ ပုဂၢိဳလ္ဆိုင္ရာလြတ္လပ္မႈႏွင့္ ပုဂၢိဳလ္ဆိုင္ရာ 
လုံၿခဳံမႈကာကြယ္ေပးေရးဥပေဒကို ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္က 
၂၀၁၇ ခုႏွစ္တြင္ ျပ႒ာန္းထားၿပီးရာ ထိုဥပေဒအရ လူပုဂၢိဳလ္တစ္ဦး 
ခ်င္း၏ အေနာက္ကို ေနာက္ေယာင္ခံလိုက္ျခင္း၊ အသံသြင္းယူျခင္း၊ 
မွတ္တမ္းဓာတ္ပုံ ႐ိုက္ကူးျခင္းမ်ားမျပဳလုပ္ရန္ ျပ႒ာန္းထားေၾကာင္း 
မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ထံ ေဒၚ ခိုင္ခိုင္လဲ့က တင္ျပခဲ့သည္။

ရဲတပ္ဖြဲ႕အေနျဖင့္ ၎တို႔နယ္ေျမအတြင္း ေရာက္ရွိလာေသာ 
ျပည္နယ္အဆင့္ပုဂၢိဳလ္မ်ားအား လုံၿခဳံေရးကိစၥမ်ားကို အဓိကတာဝန္ 
ယူၾကရသည့္ အဖြဲ႕သာျဖစ္ၿပီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားသည္ 
အစိုးရအဖြဲ႕ ဝန္ႀကီးမ်ားထက္ မိမိမဲဆႏၵနယ္အျပင္ ေတာေရာၿမိဳ႕ပါ 
မက်န္ ျပည္သူတစ္ရပ္လုံးႏွင့္ အဆက္မျပတ္ ထိေတြ႕ေနရသည့္ 
ပုဂၢိဳလ္မ်ားျဖစ္၍ လုံၿခဳံေရးေပးျခင္းသာျဖစ္ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္သို႔ မြန္ျပည္နယ္လုံၿခဳံေရးႏွင့္ နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီး 
ဗိုလ္မႉးႀကီးဝင္းႏိုင္ဦးက ျပန္လည္ေျဖၾကားခဲ့သည္။ 

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ဝင္ 
ဝန္ႀကီးမ်ား၏ ခရီးစဥ္မ်ားတြင္ ရဲတပ္ဖြဲ႕မွ အရပ္ဝတ္ျဖင့္ မသိမသာ 
သတင္းယူျခင္းႏွင့္ ပတ္သက္၍ ''လုံၿခံဳေရးေပးတယ္လို႔ မခံစားရဘူး၊ 
ေနာက္ေယာင္ခံလိုက္တယ္လို႔ပဲ ခံစားရတယ္၊ လုံၿခဳံေရးေပးရင္ 
ယူနီေဖာင္းနဲ႔ေပးရမွာေလ""ဟု ေဒၚ ခိုင္ခိုင္လဲ့က ဧရာဝတီသတင္းဌာန 
သို႔ ေျပာသည္။   (ကုိးကား -https://burma.irrawaddy.com)

ေဒၚ ခိုင္ခိုင္လဲ့ႏွင့္ ဗိုလ္မႉးႀကီးဝင္းႏိုင္ဦး။ (ဓာတ္ပုံ - Mon State Parliament)

အရပ္ဝတ္ျဖင့္  ေနာက္ေယာင္ခံလိုက္မႈ 

မြန္လႊတ္ေတာ္အမတ္  ေမးခြန္းထုတ္
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၄

သတင္းတို
   စစ္ကိုင္းတုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 

အစည္းအေ၀းတြင္ အီလက္ထရြန္နစ္ မဲေပး 
စနစ္တပ္ဆင္ရန္ က်ပ္သန္း ၂၄၀ ခန္႔ သုံးစဲြ 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း တုိင္းလႊတ္ေတာ္႐ုံးမွ  သိရ 
သည္။  စစ္ကိုင္းတုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
႐ုံး ေငြလုံးေငြရင္းခြင့္ျပဳရန္ပုံေငြျဖင့္ ကြန္ 
ဖရင့္ႏွင့္ အီလက္ထရြန္နစ္ မဲေပးစနစ္ကို 
ဆက္စပ္ပစၥည္းမ်ားပါ အသစ္တပ္ဆင္ျခင္း 
လုပ္ငန္းအတြက္ ျပည္တြင္းစီးပြားေရးလုပ္ 
ငန္းျဖစ္ေသာ ေနာင္႐ုိးအုိင္တီကုမၸဏီက 
တင္ဒါေအာင္ျမင္ခဲ့ၿပီး ဂ်ာမနီႏိုင္ငံထုတ္ 
စက္ပစၥည္းမ်ား တပ္ဆင္မည္ျဖစ္သည္။ တင္ဒါ 
ေအာင္ျမင္ေသာကုမၸဏီႏွင့္ စက္တင္ ဘာ 
၁၆ ရက္တြင္ စာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္ဆိုၿပီးလွ်င္ လုပ္ငန္း 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ ေဆာင္ရြက္မည္ျဖစ္ 
ၿပီး စက္ပစၥည္းတပ္ဆင္ခ်ိန္ ႏွစ္လခန္႔ၾကာ 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။  (ကုိးကား- 7daydaily) 

  မေကြးတုိင္းရွိ ေက်ာက္မီးေသြးတြင္း 
မ်ား သတၱဳတြင္းဝန္ႀကီးဌာန၏ စည္းမ်ဥ္း၊ 
စည္းကမ္းဥပေဒမ်ားႏွင့္ ညီၫြတ္စြာ ေဆာင္ 
ရြက္ျခင္း ရွိ၊ မရွိ စစ္ေဆးရန္ စီစဥ္ေနေၾကာင္း 
တုိင္းလႊတ္ေတာ္ သယံဇာတ၊ သဘာဝပတ္ 
ဝန္းက်င္၊ လွ်ပ္စစ္ႏွင့္စြမ္းအင္ဆိုင္ရာ ေရးရာ 
ေကာ္မတီမွ တာဝန္ရွိသူက ေျပာသည္။ 
မေကြးတုိင္း မင္းဘူးၿမိဳ႕နယ္တြင္ ယခင္ႏွစ္ 
ႏိုဝင္ဘာ ၂၇ ရက္က ေက်ာက္မီးေသြးတြင္း 
ၿပိဳက်သျဖင့္ လုပ္သားရွစ္ဦး ေသဆံုးၿပီး 
ယခုႏွစ္ စက္တင္ဘာ ၆ ရက္က ေဆာၿမိဳ႕ 
နယ္ရွိ ေက်ာက္မီးေသြးတြင္း ၿပိဳက်ခဲ့ေသာ 
ေၾကာင့္ လုပ္သားရွစ္ဦး ထပ္မံေသဆံုးခဲ့ 
သည္။  (ကုိးကား- 7daydaily) 

  က်င္းပဆဲ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ ရန္ကုန္တိုင္း 
ေဒသႀကီးအတြင္း ေတာင္းရမ္းစားေသာက္ 
ေနေသာ ကေလးငယ္မ်ားအေရအတြက္ 
မည္မွ်ရိွသည္ကို စစ္တမ္းေကာက္ယူထား 
ျခင္းမ်ားရိွ/မရွိႏွင့္ ရိွပါက အေရအတြက္ 
မည္မွ်ရိွသည္ကို သိရိွလိုပါေၾကာင္း တိုင္း 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚေအးေအးမာ 
(လမ္းမေတာ္-၁)က ေမးျမန္းရာ စစ္တမ္း 
ေကာက္ယူထားျခင္းမရိွေသာေၾကာင့္ စာရင္း 
တင္ျပႏုိင္ျခင္းမရိွေသးေၾကာင္း ရန္ကုန္တုိင္း 
ေဒသႀကီး လူမႈေရးဝန္ႀကီး ဦးႏိုင္ငံလင္းက 
ေျဖၾကားခ့ဲသည္။ (ကိုးကား - www.mizzimaburmese.com)

စက္တင္ဘာ  ၂၀ ၊၂၀၁၈ 

မြန္ျပည္နယ္ရိွ ၿမိဳ႕၀င္ေၾကးေကာက္ခံေန 
သည့္ ဂိတ္စခန္းမ်ား ရုပ္သိမ္းေပးေရးအဆုိ 
အား  ဒုတိယအႀကိမ္  မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
၁၁ ႀကိမ္ေျမာက္ ပံုမွန္အစည္းအေ၀း စတုတၳ 
ေန႔တြင္ မဲခြဲဆုံးျဖတ္ရာ အဆုိ ႐ႈံးနိမ့္ခဲ့သည္။

ယင္းအဆုိသည္ ၿပီးခဲ့သည့္ စက္တင္ 
ဘာ ၁၂ ရက္ေန႔က ျပဳလုပ္ခဲ့ေသာ ဒုတိယ 
အႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အစည္း 
အေ၀းတြင္ သထုံၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ 
၂ မွ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
ဦးေအာင္ေက်ာ္သူက  တင္သြင္းခဲ့ျခင္းျဖစ္ 
သည္။  

ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အစည္းအေ၀းတြင္  
လႊတ္ေတာ္ ကုိယ္စားလွယ္ ၃ ဦးက တင္ျပ 
ခ့ဲၿပီး ေဆာက္လုပ္ေရးႏွင့္စည္ပင္သာယာေရး 
၀န္ႀကီးႏွင့္ စီမံဘ႑ာေရး၀န္ႀကီးတုိ႔က 
အဆုိကုိရပ္ဆုိင္းထားရန္ တင္ျပေဆြးေႏြးခဲ့ 
ရာ သေဘာထားကြဲလြဲမႈမ်ား ျဖစ္ေပၚ ခဲ့ေသာ 
ေၾကာင့္ မဲခြဲဆုံးျဖတ္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

''လက္ရွိတစ္ႏိုင္ငံလုံး အေျခအေနအရ 
တစ္ခ်ဳိ႕ေသာတုိင္းေဒသႀကီးမ်ားနဲ႔ ျပည္နယ္ 
မ်ားမွာ နဂုိမူလမွ ၿမိဳ႕၀င္ေၾကးကုိ ေကာက္ခံ 
ျခင္းမရွိသလုိ၊ တစ္ခ်ဳိ႕ေသာ တုိင္းေဒသႀကီး 
မ်ားႏွင့္ ျပည္နယ္မ်ားမွာ ဥပေဒအရ ၿမိဳ႕၀င္ 
ေၾကးမ်ား ေကာက္ခံၾကတယ္။ လူထုေတြရဲ႕ 
ေတာင္းဆုိတင္ျပခ်က္အရ ျပန္လည္႐ုပ္ 
သိမ္းဖယ္ရွားေပးတာလည္း ရွိတယ္။ မြန္ 
ျပည္နယ္မွာ ရန္ကုန္-ေမာ္လၿမိဳင္ ကားလမ္း 
တစ္ေလွ်ာက္ ေရႊသံလြင္နဲ႔ AK ကုမၸဏီေတြ 
က B.O.Tစနစ္နဲ႔ အေ၀းေျပးလမ္းမေပၚမွာ 
ေကာက္ခံေနၾကတာ ရွိသလုိ ၿမိဳ႕၀င္ေၾကး 

မြန္ျပည္နယ္ရိွ  ၿမိဳ ႕၀င္ေၾကးေကာက္ဂိတ္စခန္းမ်ား 

႐ုပ္သိမ္းေပးေရးအဆုိ   ႐ႈံးနိမ့္

ဓာတ္ပုံ - Aung Kyaw Thu Facebook  

အျဖစ္နဲ႔ အဲဒီလမ္းမေပၚမွာ စည္ပင္က 
ေကာက္ခံတဲ့ ၿမိဳ႕၀င္ေၾကးကုိ ထပ္မံေပး 
ေဆာင္ေနရတဲ့အတြက္ ျပည္သူေတြက 
စိတ္အေႏွာင့္အယွက္ျဖစ္ရသလုိ ျပည္နယ္ 
အစုိးရအဖြဲ႕ရဲ႕ ပုံရိပ္လည္း ထိခုိက္ေစပါ 
တယ္။ ဒါေၾကာင့္ ၿမိဳ႕၀င္ေၾကးဂိတ္ေတြကုိ 
လာမယ့္ဘ႑ာေရးႏွစ္ကစၿပီး ႐ုပ္သိမ္းေပး 
ဖုိ႔ အဆုိတင္ရတာပါ""ဟု သထုံၿမိဳ႕နယ္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေအာင္ 
ေက်ာ္သူက ေျပာသည္။

ၿမိဳ႕၀င္ေၾကးမေကာက္ခံပါက စည္ပင္ 
၀န္ထမ္းမ်ား၏လစာကုိ ထိခုိက္လာႏုိင္ေၾကာင္း 
ျပည္နယ္ေဆာက္လုပ္ေရးႏွင့္ စည္ပင္၀န္ႀကီး 
ဦးမင္းေက်ာ္လြင္က ေျပာသည္။

''အခုလုိ ၿမိဳ႕၀င္ေၾကးေကာက္ေနရတာ 
လူေတြအေႏွာင့္အယွက္ျဖစ္ေနတာ မွန္ပါ 
တယ္။ ၿမိ ႕ဳ၀င္ေၾကးကလည္း အခုကတည္းက 
ေကာက္ခံလာတာ မဟုတ္ဘူး။ အရင္ 
ကတည္းက ေကာက္ခံလာတာ ျဖစ္ပါတယ္။ 
ၿမိဳ႕၀င္ေၾကးဂိတ္ကုိ မေကာက္ခံဘူးဆုိရင္ 
စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕ ၀န္ထမ္းေတြရဲ႕ 
လစာမ်ားပါ ထိခုိက္လာႏိုင္ဖြယ္ရွိတယ္။ 
ဒါေၾကာင့္ ၿမိဳ႕၀င္ေၾကးေကာက္ခံေနသည့္ 
ဂိတ္စခန္းမ်ား ႐ုပ္သိမ္းေပးေရးအဆုိကုိ 
မွတ္တမ္းတင္ရန္ ေဆြးေႏြးခဲ့ျခင္း ျဖစ္ပါ 
တယ္""ဟု ျပည္နယ္ေဆာက္လုပ္ေရးႏွင့္စည္
ပင္၀န္ႀကီး ဦးမင္းေက်ာ္လြင္က ေျပာသည္။

မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖြ႕ဲမွ မေကြး 
တိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း ၿမိဳ႕နယ္အသီးသီးရိွ 
ၿမိဳ႕ဝင္ဘီးေကာက္ ဂိတ္မ်ားအား လာမည့္ 
ေအာက္တိုဘာလ ၁ ရက္ေန႔ မွစတင္၍ 
ဖ်က္သိမ္းသြားမည္ဟု ေၾကညာထားသည္။
(ကုိးကား - www.mizzimaburmese.com) 
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၄

စက္တင္ဘာ ၂၀၊ ၂၀၁၈ 
 
ရခုိင္ျပည္နယ္မွာ ၇ ႏွစ္အတြင္း ဖမ္းဆီးရမိတဲ့ မူးယစ္ေဆး၀ါး 

တန္ဖိုး ပမာဏဟာ  က်ပ္ေငြ ၂၀၀ ဘီလီယံ နီးပါးရွိၿပီး မူးယစ္ေဆး၀ါး 
ေရာင္းခ်ေနမႈႏွင့္  လူငယ္မ်ား မူးယစ္အႏၲရာယ္က်ေရာက္ေနျခင္းကို 
တားဆီးကာကြယ္ေပးရန္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ အဆုိတင္သြင္း 
ခဲ့သည္။ 

မူးယစ္ေဆးဝါးမ်ားႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ရခုိင္လူငယ္ေတြရဲ႕ အနာဂတ္ 
ဟာ စိုးရိမ္စရာအေျခအေနကို ေရာက္ေနၿပီဟု အဆို တင္သြင္းခဲ့သည့္ 
ေျမာက္ဦးၿမိဳ႕နယ္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးထြန္းသာ 
စိန္ကေျပာသည္။ 

''ရခိုင္ျပည္နယ္တြင္ ၂၀၁၁ ခုႏွစ္မွ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ေမလအထိ က်ပ္ 
သိန္းေပါင္း ၁၈၃၆၉၂၅.၉၃၄ တန္ဖိုးရိွ မူးယစ္ေဆးဝါးမ်ိဳးစံုကို ဖမ္းဆီး 
ရမိခဲ့ေၾကာင္း ေဖာ္ျပခဲ့ပါတယ္။ မူးယစ္ေဆးဝါးအမႈ ၆၃၁ မႈနဲ႔ တရားခံ 
ေပါင္း ၁,၀၁၁ ဦးကို ေဖာ္ထုတ္ႏိုင္ခဲ့ေၾကာင္းလည္း ထုတ္ျပန္ခဲ့ပါ 
တယ္။ ဒီကိန္းဂဏန္းအခ်က္အလက္ေတြကို ၾကည့္ျခင္းအားျဖင့္ 

ရခိုင္ျပည္နယ္နဲ႔ အနာဂတ္ရခိုင္မ်ဳိးဆက္တုိ႔အတြက္ စိုးရိမ္စရာအေျခ 
အေနသုိ႔ ေရာက္ရိွေနၿပီျဖစ္ေၾကာင္း သတိမူသင့္ပါတယ္။""ဟု ၎က 
ေျပာသည္။

ရခိုင္ လူငယ္အခ်ဳိ႕ စိတ္ႂကြမူးယစ္ေဆးမ်ားသံုးၿပီး ဆိုင္ကယ္ကို 
စည္းကမ္းမဲ့ေမာင္းႏွင္ျခင္းေၾကာင့္ ယာဥ္တိုက္မႈႏွင့္ ေသေပ်ာက္မႈ 
ႏႈန္း ပုိမုိမ်ားျပားလာသလုိ  အုပ္စုဖြဲ႕ရန္မူလုယက္ျခင္းစသည့္ ဒုစ႐ိုက္ 
မႈမ်ားကုိုပါ က်ဴးလြန္လာၾကသည္ဟု ေျပာသည္။ 

မူးယစ္ေဆးဝါးမ်ားကုိ လမ္းေဘးကြမ္းယာဆိုင္မ်ားမွအစ ေနရာ 
တိုင္းလုိလုိတြင္ အလြယ္တကူ ဝယ္ယူရရွိႏုိင္ေသာေၾကာင့္ ရခိုင္ျပည္ 
နယ္ႏွင့္ ရခုိင္မ်ား၏အနာဂတ္ကို ၿခိမ္းေျခာက္ေနသည္ဟုလည္း 
လႊတ္ေတာ္တြင္ ေျပာၾကားခဲ့သည္။ 

ဒီအဆိုကို လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးက ေထာက္ခံေဆြး 
ေႏြးခဲ့ၿပီး ကန္႔ကြက္သူမရွိေသာၾကာင့္ ဆက္လက္ေဆြးေႏြးရန္ လႊတ္ 
ေတာ္က ဆုံးျဖတ္ခဲ့သည္။ 

(ကိးုကား-www.rfa.org)

ရခိုင္ျပည္နယ္တြင္  မူးယစ္ေဆးဝါးအႏၱရာယ္က်ေရာက္ေနမႈ

တားဆီးကာကြယ္ေပးရန္  အဆုိတင္သြင္း

စက္တင္ဘာ ၂၁ ၊  ၂၀၁၈ 

ရွမ္းျပည္နယ္အတြင္းရွိ ေလာင္းကစား 
၀ိုင္းမ်ားပေပ်ာက္ေရးႏွင့္ တားဆီးပိတ္ပင္ 
အေရးယူေရး ရွမ္းျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ကို 
တိုက္တြန္းေၾကာင္းအဆိုကို ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္က  အတည္ျပဳခဲ့သည္။ 

ယခုႏွစ္ဆန္းပုိင္းက လား႐ႈိးတကၠသိုလ္ 
တြင္ျပဳလုပ္ခဲ့သည့္ လူငယ္ေတြ႕ဆံုပြဲတြင္  
ေက်ာင္းသားမ်ားေျပာျပသည့္ အခက္အခဲ 
မ်ားတြင္ တကၠသိုလ္ပတ္၀န္းက်င္၌ ေလာင္း 
ကစား၀ိုင္းမ်ား မ်ားျပားေနေသာ္လည္း   
အေရးယူေဆာင္ရြက္မႈ မရွိဟုဆုိေသာ 
ေၾကာင့္ ယခုအဆိုကို မျဖစ္မေန တင္သြင္း 
ရေၾကာင္း အဆိုရွင္ သိႏၷီၿမိဳ႕နယ္ ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ေဒၚနန္းခင္ထားရီ 
က ေျပာသည္။ 

''ရွမ္းေျမာက္မွာ လူငယ္ေတြ႕ဆံုပြဲတစ္ခု
လုပ္တ့ဲအခါမွာ လား႐ႈးိတကၠသုိလ္က ေက်ာင္း 
သားေလးေတြက ေျပာျပတာေပါ့ေနာ္၊ သူတို႔ 

ရဲ႕ တကၠသိုလ္ပတ္၀န္းက်င္မွာ ဒီငါးမန္း 
ဂိမ္းဆုိင္ေတြ၊ ေလာင္းကစား၀ုိင္းေတြ တအား 
မ်ားတယ္ေပါ့၊ ပညာသင္တဲ့အခါမွာလည္း 
အေႏွာင့္အယွက္ျဖစ္တယ္ေပါ့ေနာ္၊ ဘယ္သူ 
မွလည္း သြားၿပီးေတာ့ တားဆီးျခင္း၊ အေရး 
ယူျခင္း မရွိဘူး၊ ဒါေၾကာင့္မို႔ ကေလးေတြဟာ 
ပညာသင္ေနတဲ့အရြယ္မွာ လမ္းမွားေရာက္ 
ၿပီးေတာ့ အက်င့္စာရိတၱေတြ ပ်က္ျပားေန 
တာေပါ့ေနာ္၊ မူးယစ္ေဆးေတြပါ သံုးစြဲလာ 
တဲ့အထိျဖစ္တယ္ေပါ့၊ ရွမ္းေျမာက္မွာ 
ေတာင္မကပါဘူး၊ အုပ္စုဖြဲ႕ၿပီး လုယက္တာ 
ေတြ ေနရာအနွံ႔မွာရွိေနတယ္ေလ၊ အဲဒါ 

ေၾကာင့္ ဒီအဆိုကို ကြၽန္မ မတင္မျဖစ္ တင္ 
လိုက္ရပါတယ္။""ဟု ၎ကေျပာသည္။

မူဆယ္ၿမိဳ႕နယ္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္က  ယင္းအဆုိႏွင့္ပတ္သက္ 
ၿပီး ေဆြးေႏြရာတြင္ ရဲတပ္ဖြဲ႕အပါအ၀င္ 
သက္ဆုိင္ရာအုပ္ခ်ဳပ္ေရးအဖြ႕ဲမ်ားက အေရးယူ 
ေဆာင္ရြက္မႈမ်ား အားနည္းေနျခင္းေၾကာင့္ 
တရားဥပေဒစိုးမိုးမႈ မရွိျခင္းျဖစ္သည္ဟု 
ေဆြးေႏြးခဲ့သည္။ 

အလားတူပင္ ကြတ္ခုိင္ၿမိ႕ဳနယ္ႏွင့္ ကေလာ 
ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္လည္း ငါးမန္းဂိမ္းဆိုင္ (ေခၚ) 
အေႂကြေစ့ဂိမ္းဆိုင္မ်ားအပါအ၀င္ ေလာင္း 
ကစား၀ိုင္းေတြရွိေနသည္ဟု အသီးသီးေဆြး 
ေႏြးသြားခဲ့ၾကသည္။ 

ထုိအဆိုကို လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
၃ ေယာက္က ေထာက္ခံေဆြးေႏြးခ့ဲၿပီးေနာက္ 
ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ နယ္လံု၀န္ႀကီးကိုယ္ 
တုိင္ ေထာက္ခံအတည္ျပဳခ့ဲျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း 
သိရသည္။ 
(ကုိးကား- www.rfa.org) 

ေလာင္းကစား၀ိုင္မ်ားပေပ်ာက္ေရးႏွင့္  အေရးယူေရးအဆို  ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္  အတည္ျပဳ

ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး က်င္းပ 
ေနစဥ္။ (ဓာတ္ပံု - စိုင္းထက္ေခးလ္)


